
Обговорення  

проектів освітньо-професійних програм  

Фінанси, банківської справи, страхування та фондовий ринок 

спеціальності  

072 Фінанси, банківська справа, страхування та фондовий ринок 

першого (бакалаврського) та другого (магістерського) рівнів. 

 

9 лютого 2023 року відбулось розширене засідання кафедри фінансів, 

банківської справи та страхування за участю стейкхолдерів з обговорення 

проектів освітньо-професійних програм Фінанси, банківської справи, 

страхування та фондовий ринок спеціальності 072 Фінанси, банківська 

справа, страхування та фондовий ринок першого (бакалаврського) та другого 

(магістерського) рівнів.  

 
 

 З вступним словом до учасників засідання звернувся гарант освітньої 

програми першого (бакалаврського) рівня, кандидат економічних наук, 

доцент, професор кафедри фінансів, банківської справи та страхування, 

заступник декану факультету обліку та фінансів Олександр Валентинович 

Безкровний. Він проінформував слухачів про хід обговорення проектів 

освітніх програм, зміни, які внесені в зв’язку з зміною назви спеціальності та 

з метою поліпшення якості освіти.  

 Професор кафедри фінансів, банківської справи та страхування 

Національного університету біоресурсів та природокористування, доктор 

економічних наук, професор Любов Михайлівна Худолій повідомила 

учасників про високий рівень підготовлених проектів освітніх програм, їх 

змістовність. Як рецензент освітньої програми другого (магістерського) рівня 

вона підкреслила широкий асортимент вибіркових навчальних дисциплін, що 

сприятимуть підвищення конкурентоздатності здобувачів вищої освіти. Вона 

також рекомендувала розширити асортимент професійних назв робіт, які 

можуть виконувати випускники освітніх програм, що забезпечить широкий 

спектр їх можливості.  



 
 

 Завідувач кафедри фінансів, банківської справи, страхування та 

електронних платіжних систем Подільського державного університету, 

доктор економічних наук, професор Володимир Кас’янович Рудик, як 

рецензент освітньої програми першого (бакалаврського) рівня, оголосив свої 

висновки про високий рівень підготовки проекту, особливо з врахуванням 

зміни назви спеціальності. Зазначено логічність та послідовність освітніх 

компонентів, значний акцент практичної підготовки. 

 

 
 

 Завідувачка кафедри фінансів та банківської справи Полтавського 

університету економіки та торгівлі, доктор економічних наук, професор 

Олена Валентинівна Ярош звернула увагу учасників зібрання на тривалу, 

багатопланову і взаємовигіднгу співпрацю між університетами. Вона 

зазначила, що освітні програми відповідають всім вимогам щодо якості 



вищої освіти. Звернула увагу на зміст фахових компетентностей у 

відповідності з зміною назви спеціальності. 

 

 
 

 Професорка кафедри фінансів та банківської справи Полтавського 

університету економіки та торгівлі, доктор економічних наук, професор 

Тетяна Павлівна Гудзь також підкреслила важливе значення 

міжуніверситетської співпраці, особливо в науковій сфері. Вона звернула 

увагу на збалансованість наповнення освітніх програм в зв’язку з зміною 

назви спеціальності. Також вона зауважила важливе значення освітніх 

компонент, що стосуються питань фінансово-економічної безпеки, особливо 

в сучасних умовах. 

 

 
 



 Здобувач другого (магістерського) рівня освітньої програми Іван 

Лисокобилка акцентував увагу на чіткості і практичному спрямуванні 

освітніх компонент освітньої програми першого (бакалаврського) рівня, 

рецензентом якої він виступив. Ним висловлена цікава пропозиція про 

впровадження в навчальний процес питань міжнародних розрахункових 

відносин як в межах даної освітньої програми, так і в якості вибіркових 

дисциплін університетського каталогу. 

 

 
 

 Здобувачка першого (бакалаврського) рівня Поліна Морозова звернула 

увагу на важливість курсових робіт, як можливостей для активної пошукової 

та наукової діяльності.  

 

 
 

 Випускниця Вікторія Гаврилюк звернула увагу на змістове наповнення 

проектів освітніх програм, широкий асортимент вибіркових освітніх 

компонентів. Вона зазначила актуальність зміни спеціальності в сучасних 

умовах. 



 
 

 Завідувач кафедри, гарант освітньої програми другого (магістерського) 

рівня, доктор економічних наук, професор Олексій Петрович Зоря подякував 

усім присутніх, рецензентам та іншим учасникам обговорення проектів 

освітніх програм за важливість спільної результативної роботи. Він також 

звернув увагу на перспективи та якісні можливості щодо вдосконалення 

освітніх програм в зв’язку з зміною назви спеціальності. 

 

 
 

 Професор кафедри Олександр Валентинович Безкровний також на 

завершення проінформував про результати відкритого обговорення проектів 

освітніх програм, висвітлення про хід обговорення інформації на сайті 

університету, узагальнення всіх відгуків стейкхоледрів та подякував всім 

учасникам розробки проектів освітніх програм за якісну роботу та 

активність. 


